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Oisterwijkse FNV' ers in Den 
Haag 

Onze fotograaf ontdekte tussen de honderd
duizenden FNV-demonstranten in Den Haag 
deze Oisterwijkse delegatie. Het spandoek 
gemaakt door John en Laurens liet aan 
duidelijk niks te wensen over: "Oisterwijk is 
mooi man, plannen WAO-ZW mooi niks 
man, wij krijgen er het zeik van". De door
gewinterde actievoerder Cor had op het 
Oisterwijkse station zelfs de meest tuttige 
dames en ook de heren in driedelig blauw 
van een FNV-button voorzien. Op het stati
on in Den Haag had vakbondsleider Willem 
voor de Oisterwijkse FNV-leden een lekkere 
kop koffie met bitterballen laten klaarzetten. 
In de onvoorziene drukte kon evenwel nie
mand deze koffietent vinden. 

Een vernieuwde RRT 

De Rooie Roeptoeter is veranderd. Nieuwe 
ideeën en nieuwe mensen hebben geleid tot 
een andere formule waardoor de politieke 
actualiteit meer aandacht kan krijgen. De 
RRT zal voortaan op vier pagina's verschij
nen maar wel veel regelmatiger. Er zal aan
dacht zijn voor politiek nieuws, opinies, 
nieuws uit de raad en boekbesprekingen. Er 
is nog een verandering: de RRT kunt u 
voortaan gratis in uw bus krijgen als u de 
bon invult (onze oude abonnees krijgen de 
nieuwe RRT' s automatisch in. de bus). Dan
kzij onze hoofdsponsor Groen Links kunnen 
we deze RRT in een oplage van 5000 exem
plaren huis aan huis verspreiden. 



Oisterwijk op koers, Koers on
bekend 

November is de maand van de 
gemeentebegroting. In een huis-aan-huis
krant kondigt de gemeente vol trots aan dat 
de begroting wederom sluitend is. De kop is 
daarom: voorzichtig beleid houdt Oisterwijk 
op koers. Waarheen die koers leidt, staat er 
niet bij. Daarover zou het moeten gaan bij 
de algemene beschouwingen in de raad. 
Maar de meeste aandacht gaat uit naar 
details als scheve stoeptegels, kapotte 
lantaarnpalen en ander overduidelijk onge
mak, waarmee nog geen één procent van 
de totale begroting is gemoeid. Over grote 
lijnen wordt niet gesproken. Dat is ook wel 
moeilijk want die ontbreken in de begroting. 

Beleid 
Niet dat er over beleid niet gepraat wordt. 
Er bestaat een beleidschets op hoofdlijnen, 
vorig jaar is bij de vorming van B&W een 
heus bestuursakkoord gesloten voor vier 
jaar. Verhalen genoeg, alleen gebeurt er 
niks. 
Neem de sociale vernieuwing. die moet de 
bevolking meer bij het bestuur betrekken. 
"Mobilisatie en participatie" noemde het 
be~tuursakkoord dat. Prachtig. Maar onder
tussen wordt in de Pannenschuur een sport
hal met wat bijzaaltjes gepland dwars tegen 
de verlangens van de bewonersvereniging 
in. Die raakten samen met de omwonenden 
wel gemobiliseerd ... : tegen de gemeente
plannen. En daarmee hebben ze zoveel 
succes dat die sporthal er nog niet is. Maar 
de gemeente houdt koppig vol. "Voor u, 
over u, zonder u, noemden ze dat in de 
achttiende eeuw. Als dat vernieuwing moet 
wezen .... 
Het jongerencentrum No. 90 is in feite 
hetzelfde verhaal. Eerst slopen, dan een 
pand voor dik twee ton kopen dat barst van 
de gebreken, vervolgens alle energie steken 
in debatten over subsidie en ten slotte blijkt 
een vergunning voor concerten, waarvoor 
het bedoeld is, onhaalbaar. Weg jongeren
centrum, weg actieve jongerengroep, is dat 
mobilisatie en participatie? 

Minimabeleid 
Een drama wordt langzamerhand ook het 
minimabeleid, waarover de politiek al sinds 
1988 praat. Vorig jaar eindelijk een nota, 
maar die kon niet worden besproken omdat 
er geen geld voor was begroot. Dit jaar is er 
geen geld voor begroot omdat er geen nota 
is .. Telkens als in de raad Groen Links, voor 
b.v. reinigingsrecht of centrale antenne
abonnement, vraagt om een kwijtschel
dingsmogelijkheid voor de minima, wordt 
dat afgewezen omdat dat in het minimabe
leid geregeld wordt. Onder dat voorwendsel 

zijn vorig jaar zelfs kwijtscheldingsmogelijk
heden geschrapt. Meer een minimaal beleid 
dus. 
Nog eentje: het bestemmingsplan buitenge
bied. Provinciale rapporten oordelen dat de 
toeristenindustrie nu al te zwaar drukt op 
bos- en vengebied. Dus is een be
stemmingsplan waarin het belang van de 
natuur ook aan bod komt van grote waarde. 
Het bestuursakkoord wilde dat dus voortva
rend ter hand nemen. Maar het is er nog 
steeds niet. Sterker nog, volgens de burge
meester moet het maar tot na de volgende 
raadsverkiezingen wachten. Ondertussen 
gaat de gemeente wel akkoord met het 
golfterrein dat een stuk van de provinciale 
ecologische hoofdstructuur onherstelbaar 
aantast. 

Rioolrecht 
In september stelden B&W voor het riool
recht af te schaffen en in plaats daarvan de 
onroerendgoedbelasting (0GB) te verhogen. 
Een voorstel met enkel voordelen. Nu be
paalt vooral de grootte van je huis of be
drijfspand hoeveel rioolrecht je moet beta
len, en dat is wettelijk niet toegestaan. Er 
bestaat natuurlijk ook geen enkel verband 
tussen. Als je het in de 0GB zou opnemen, 
is dat probleem opgelost. De 0GB is niet 
aan de oppervlakte maar aan de waarde van 
je huis gekoppeld. Dus dat leidt niet tot 
grote betalingsverschillen. Maar voor die 
verschilrén is wel wat te zeggen. Zo zouden 
eigenare,:i moeten gaan meebetalen i.p.v. 
alleen de huurders. Wie in een slecht huis 
woont, zou iets goedkoper uit zijn. Dan 
~ouden toch nog de sterkste schouders de 
zwaarste lasten dragen, zoals het CDA altijd 
predikt. En de inningskosten van · de riool
rechten worden zo bespaard, de overheid 
moet immers efficiënter gaan werken. 

CDA principieel - poepen onbetaalbaar 
Maar CDA en Gemeentebelangen waren 
tegen. Rioolrecht is een vergoeding voor 
een geleverde dienst, en dat moest zo blij
ven. Eerst heette het in navolging van de 
milieubeweging: 'de vervuiler betaalt'. Daar
om wilde het CDA de rioolrechten koppelen 
aan het waterverbruik. Toen Groen Links er 



op wees dat zoiets over vervuilen niks zegt 
(voor gewoon water zijn al die zuiveringsin
stallaties niet nodig) werd het: 'de gebruiker 
betaalt'. Wethouder Meijer wees er nog op, 
dat invoering van dit systeem met name 
grote bedrijven enorme voordelen zou ople
veren, terwijl grote gezinnen in kleine hui
zen veel duurder uit zeuden zijn. Het CDA 
wilde dan wel bekijken of je niet een zeker 
standaard-waterverbruik zou kunnen vrijstel
len of lager aanslaan. Dus ontstonden er 
fantastische debatten over mensen die hun 
tuin sproeien (terwijl dat water niet in het 
riool komt) en over de leerfabriek die zelf 
water oppompt wat wel in het riool ver
dwijnt en dan niet als schoon water. Alleen 
al een computeruitdraai met verbruiksgege
vens van het waterbedrijf, om te kijken of 
zo'n standaardwaterverbruik is vast te 
stellen, kostte f300,-. Het mocht niet ba
ten. Het principe moest het winnen van het 
verstand. Weg efficiency, en een school
voorbeeld van wat er gebeurt als raadsleden 
op de stoel van ambtenaren gaan zitten. 
Ellenlange vergaderingen waar niks uitkomt. 
Welk gemeentebelang hiermee gediend is, is 
vooralsnog niet duidelijk. 

Burrie' s Kèk op Osterwèk 

Middenstandsterreur 

Zondag 6 oktober. Met mijn trouwe twee
wieler op ons onvolprezen fietspld. Niets
vermoedend neem ik de bocht. Pats! Ik raak 
zo'n op het pad geparkeerde blikken geval. 
Niks autocoureur van De Lind maar een 
degelijke Volvo met sticker 'Ik rem voor 
dieren'. Enigszins versuft maak ik opn.ieuw 
gang. Patsboem! De stationcar is net even 
sneller dan het bejaardenechtpaar bij het 
gaatje tussen de boom en de Fiat Panda. 
Alleen jammer dat de autoneus tot ver op 
het fietspad reikt, net wanneer ik flink snel
heid krijg. Ik waan me de dolende ridder uit 
een middeleeuws toernooi die voortdurend 
in het stof bijt. In de Dorpsstraat klinkt zelfs 
trompetgeschal. Alleen de jonkvrouw ont
breekt die mij liefdevol een gekleurd sjaaltje 
aanreikt. Parkeerwachters en politie zijn in 
geen velden of wegen te zien. Niet onver
standig, want die staan vol met auto's. De 
middenstand bouwt weer een commercieel 
feestje en lokt 35.000 mensen. "Alle par
keermogelijkheden werden tot en met be
nut" weet het Kerkklokje. De LOVO laat het 
feestje nog weken op de kabelkrant staan. 
Getergd neem ik na de zoveelste aanslag 
mijn notitieblok ter hand. ~og even mijn 
leven in de waagschaal stellén om de post
bus van dit blad te bereiken. Een rommel
markt met grote hekken voorkomt een 
pissige ingezonden brief. "Blaost urn nou 
gauw op, dikke", roept een boze bewaker 

die mij ervan verdenkt slechts de entreeprijs 
te willen ontduiken. Ik besluit dat Oisterwijk 
geen tweede Baarle-Nassau mag worden en 
dus is er maar één oplossing: Kortmann 
weg. De LOVO-kabelkrant is ideaal voor een 
coup: geen omroepster die zich verslikt, 
geen camera die in plaats van het noodco
mité het bloemvaasje in beeld brengt en 
geen lastige vragen van journalisten. Ge
woon een simpele tekst: "Burgemeester met 
ziekteverlof in datsja". Mijn medeputchisten 
hebben weinig bedenktijd nodig: Piet Rutten 
ziet zijn kans schoon De Lind autovrij te 
maken, Piet Dusée om het image van LOVO 
op te vijzelen en Rietje van der Meer om de 
aandacht af te leiden van de WAO-discus
sies. Gevieren rijden wij naar Kortmanns 
datsja. Hij heeft wel oren naar ons voorstel 
maar wil per se met foto op de kabelkrant. 
Om technische redenen moeten wij daarom 
teleurgesteld de coup afblazen. 
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Slimmeriken 

De Nic. van Eschstraat heeft een face-lift 
ondergaan. De gemeentelijke straatmakers 
begonnen met het vernieuwen en ophogen 
van het trottoir. Het verkeer raasde gewoon 
door. Ook toen de werkzaamheden aan 
beide zijden van het wegdek begonnen 
verzuimde men de straat tijdig af te sluiten. 



I 

De gevolgen laten zich raden: opnieuw 
verzakte tegels en trottoirbanden. Pas veel 
later werd de straat afgesloten en leerling
straatmakers konden de brokstukken her
stellen. Wederom een grote schadepost 
voor de gemeente, die al eerder met de 
renovatie van De Lind veel geld stopte in 
ondeugdelijke tegels rond het gemeente
huis. De Oisterwijkse wegenbouwers varen 
wel bij dit geldverslindende beleid van de 
gemeente. 

Derde informatiecentrum 

De RRT wil gaan fungeren als het derde 
informatiecentrum voor Oisterwijk. Kort
mann geeft de voorkeur aan de afdeling 
voorlichting van de gemeente en Zandkuijl 
prefereert een eigen centrum opgezet door 
De Leest. Het infocentrum van de RRT start 
met een les voor alle actievoerders die een 
brief aan de raad willen richten en deze 
brief ook nog behandeld willen zien. Wat 
was namelijk het geval. De actievoerders 
van het Klompven (tegen Verhoevens plan
nen met Bos en Ven) schreven een brief aan 
de fractievoorzitters met de gedachte dat 
deze brief zo op de agenda van de raad 
kwam te staan. Mooi niet dus! Zelfs een 
brief gericht aan "de leden van de raad" of 
aan "het gemeentebestuur" hoeft door 
Kortmann ("Ik bepaal de agenda van de 
raad") niet op de raadsagenda te worden 
geplaatst. Kortmann is bang dat te veel 
(onwelgevallige) brieven door de raad be
sproken _ moeten worden. H.H. Actievoer
ders opgelet, adresseer uw protestbrieven 
in de toekomst uitsluitend nog als volgt: 
"Aan de gemeenteraad van Oisterwijk". 
Kortmann zal u dankbaar zijn voor deze 
correcte adressering. 

"Dus je denkt wel dat ze zul
len betalen ... ?" 

"Betalen? Over mijn lijk!", reageert Daniëlle 
Kivits, medewerkster van No. 90, ook wel 
bekend als jongerencentrum Deel Twee. Het 
muurtje: vorige week sloopte een aantal 
medewerkers van het centrum een tussen
muur om aan te geven dat het wachten op 
de verbouwing nu lang genoeg geduurd 
had. De sloop van het muurtje schoot bij de 
gemeente in het verkeerde keelgat. Na het 
afbrokkelen van de PvdA had Russ geen 
trek in nog meer brokstukken en hij is dan 
ook van plan de jongeren een rekening te 
sturen. Maar die zal zeker niet betaald wor
den. Daniëlle Kivits: "We willen wel vervan
gende arbeid op het gemeentekantoor ko
men doen. Dan kunnen we effe lekker uit
zoeken waarom het zo lang duurt". Het 
jongerencentrum zal tijdens de komende 
algemene beschouwingen van de gemeente
raad prominent in het dorp aanwezig zijn 
om de aandacht van het publiek op zich te 
vestigen. Maar niet in de raadszaal: "Daar 
zie je ons niet. Dat ambtelijk geouwehoer 
hebben we nu genoeg gehoord, daar kun
nen we niks mee". 

-F-

Bon voor gratis abonnement op de 
RRT 

Naam: .................................................. . 

Adres: .................. ............................... . 

wil voortaan gratis de RRT ontvangen. 
(opsturen in gefrankeerde enveloppe naar 
RRT, Postbus 340, 5060 AH Oisterwijk) 




